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NEDĚLNÍ BRUNCH ČAS PRO EU

Nový starý svět: Šlo o to nechat si to nejlepší na konec? Nebo
organizátoři mnichovské bezpečnostní konference projevili trochu
zvýhodňování domácího kontinentu tím, že nechali ty nejtěžší otázky,
kterým čelili vedoucí představitelé EU, až na nedělní ráno, kdy se i ti
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nejbystřejší tazatelé a diskutující museli po dvou dlouhých, intenzivních
pocitech trochu zpomalit. dny geopolitického žvanění a dvě noci
bavorského piva, řízku a klobás?

Přesto se nedalo uniknout, že pro EU a její nový vedoucí tým nastal
otřes v řadě otázek, včetně hospodářské politiky, migrace, klimatu a
právního státu. A v tuto chvíli se zdá, že stále existuje více otázek než
odpovědí.

Migrační rovnice, nevyřešena : Chorvatský premiér  Andrej
Plenković zahájil diskusi prohlášením, že EU zaostala v řešení
migrační a azylové krize z roku 2015 a stále přečkává politický dopad.

„Rozdílné názory brání naší schopnosti naplnit očekávání našich
občanů,“ řekl Plenković a dodal: „Při pohledu do budoucna si myslím,
že si musíme připomenout náš společný cíl, aby se naši občané cítili
bezpečně… abychom byli o krok napřed před ostatními v čele a
předcházení tradičním a novým bezpečnostním hrozbám.“

Velký na velké věci: Věra Jourová, místopředsedkyně Evropské
komise pro hodnoty a transparentnost, uvedla, že nadcházející
Konference o budoucnosti Evropy se bude snažit zapojit občany do
velkých otázek doby – tak velkých, očividně, že nemohou ještě být
upřesněno. "Komise je připravena řešit velké věci," řekla Jourová.
"Máme na stole několik velmi velkých věcí a chceme o těchto velkých
věcech diskutovat s lidmi."

EU to nikdy neměla tak dobré:  slovenská prezidentka Zuzana
Čaputová  poznamenala, že vůdci čelí podivné dualitě: občané ve
střední Evropě, kteří se měli lépe než kdy předtím, především díky EU,
ale vlády stále více odmítavě liberálně demokratické ideály a hodnoty.
"Stále častěji," řekla, "se mě ptají, proč se některé země v regionu
zaměřují na zlepšování životní úrovně, ale někdy zapomínají na úroveň
demokracie."
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SERVIS!  z Mnichova. Je to třetí a závěrečný den výroční konference o
bezpečnosti a to znamená, že toto je vaše poslední příručka MSC pro
rok 2020.

Naše bezvadná jednotka Politicommando nyní sledovala desítky
panelových diskusí a veřejných rozhovorů, zúčastnila se bezpočtu
tiskových konferencí a brífinků a pohybovala se hluboko za frontami
pouze pro delegáty v hotelu Bayerischer Hof, přičemž občas používala
dobře vybroušené řemeslo, aby se zbavila našich přidělených hlídačů,
abych vám přinesl všechny hloupé, zasvěcené detaily. Říkejme tomu
PoliSci-ops. Doufáme, že se vám tyto vyskakovací zpravodaje líbily.
Řekni nám, co si myslíš .

Pochmurná budoucnost Německa po Merkelové:  Domácí německá
politika nebyla oficiálně na programu MSC, ale mezi úředníky a
diplomaty zaměřenými na EU není v současnosti žádné téma žhavější
poté, co navržená nástupkyně kancléřky Angely Merkelové, ministryně
obrany Annegret Kramp-Karrenbauer, minulý týden bylo jasné, že
nebude hledat nejvyšší práci.

Konkurz na Eurovizi:  Bylo těžké nevidět vystoupení Armina
Lascheta, premiéra státu Severní Porýní-Vestfálsko, v hlavním panelu
Future of Europe v neděli ráno jako něco jiného než jen konkurz – i
když v dohledu nebyly žádné flitry.

Laschet má velký vliv ve vládnoucí Křesťanskodemokratické unii a je
jedním z favoritů, kteří převzali vedení strany a později se stali
kancléřem. Bývalý poslanec Evropského parlamentu hovoří plynně
eurospeakem (i když při podrobnostech přešel na němčinu) a nastínil
zásadní paradox, kterému EU čelí: Zatímco „skepse mezi občany roste
s každým krokem integrace“, řekl, že některé velké výzvy vyžadují
„více Evropy“.

https://en.wikipedia.org/wiki/Servus
mailto:dherszenhorn@politico.eu
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Překonejte to, národní etatisté: „V bipolárním světě bude Evropa hrát
roli pouze tehdy, když překonáme naše myšlení národního státu,“ řekl
Laschet. „Je absurdní představa, že jen 27 členských států může
bojovat proti mezinárodnímu terorismu nebo obchodu s drogami… Ne,
potřebujeme více Evropy,“ řekl Laschet. O změně klimatu, obchodu,
vztazích s USA, Blízkém východě a dalších otázkách zahraniční a
bezpečnostní politiky řekl: „Evropa bude brána vážně, pouze pokud
bude mluvit jedním hlasem.

A v Bruselu není žádný hlas větší než německý.

**Sdělení chorvatského předsednictví v Radě EU: Předsednictví
pracuje na podpoře strategického partnerství a spolupráce se
Spojenými státy americkými a Kanadou v oblasti bezpečnosti, boje
proti terorismu, energetiky, stabilizace a euroatlantické integraci
jihovýchodní Evropy, jakož i při řešení globálních výzev a dalších
otázek společného zájmu. **

Bezpečný prostor, riskantní rozhovory:  Předseda konference
Wolfgang Ischinger pracoval na tom, aby MSC nebyl jen maratónem
řečí, ale také arénou pro osobní bojovou diplomacii. A byl obzvláště
nadšený z toho, že se vůdci dostali na opačné strany některých z
nejtvrdších a dlouhotrvajících geopolitických bojů světa na stejné scéně
(ázerbájdžánský prezident Ilham Alijev a arménský premiér Nikol
Pashinyan) nebo u jednoho stolu (srbský prezident Aleksandar Vučić a
nový kosovský premiér Albin Kurti ).

Můj dům, moje základní pravidla: Ve svém nadšení ukázat, jak dobře
dosáhl svého cíle , se zdálo, že Ischinger porušuje svá vlastní základní
pravidla. Páteční balkánský kulatý stůl, kterého se zúčastnili Vučić a
Kurti, byl na programu označen jako „mimo záznam“ a žádný z
účastníků nebyl v programu jmenován (ač oba vedoucí přiznali, že se
zúčastní).

https://eu2020.hr/Home/Custom?code=Priorities
https://www.politico.eu/article/albin-kurti-kosovo-balkans-disruptor-poised-for-power/
https://twitter.com/ischinger/status/1228820933487603714?s=20
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Ne první, ale možná nejlepší?  Ischinger také trochu přehnal, když
prohlásil, že se Alijev a Pašinjan setkali úplně poprvé. Ve skutečnosti
se setkali několikrát, mimo jiné v Moskvě během fotbalového
mistrovství světa v roce 2018 a loni ve Vídni k formálním rozhovorům
pod záštitou Minské skupiny OBSE, oficiálního zprostředkovatele
konfliktu.

Šlo však o první veřejnou debatu mezi vůdci, jejichž země vedly válku
a setrvávají v doutnajícím sporu o území Náhorního Karabachu. A
zatímco karabašský konflikt není zdaleka vyřešen, Alijev v sobotu
Ischingerovi zajistil vítězství v jiném vysoce nabitém geopolitickém
souboji.

Mnichov vs. Davos:  „Právě jsem panu Ischingerovi řekl, že před
několika lety v Davosu byla příležitost předat poselství od Arménie a
ázerbájdžánského vedení. A předchůdce pana Pašinjana se měl
zúčastnit, ale na poslední chvíli svou účast zrušil. Takže jsem rád, že
se konečně dostáváme k bodu, abychom mohli doručovat zprávy a
odpovídat na otázky,“ řekl Alijev.

ÁZERBÁDŽÁN vs. ARMÉNIE

Moje historie je delší než vaše historie. Alijev zahájil diskuzi
vytyčením historických záznamů, sahající až do roku 1805, kdy se
Karabach smlouvou stal součástí Ruské říše, a prošel kolapsem
Sovětského svazu.

„Náhorní Karabach je součástí Ázerbájdžánu. Toto je historická pravda,
která je založena na mezinárodním právu a územní celistvost
Ázerbájdžánu je uznávána celým světem a Náhorní Karabach je
integrovanou součástí naší země,“ řekl Alijev.

Pashinyan navrhl vyhnout se historické debatě a poté ji eskaloval.
„Požádal bych prezidenta Alijeva, aby nezacházel tak daleko do
historie, protože když arménský král Tigran Veliký vyjednával s
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Pompeje, římským vojevůdcem, nebyla na jižním Kavkazu, na celém
světě, žádná země, která by se jmenovala Ázerbajdžán."

Že jo. Je jasné, že tohle neřešíme v Mnichově. Další.

SAUDSKÁ ARÁBIE vs. ÍRÁN

Záliv mezi sousedy:  Saúdský ministr zahraničí princ Faisal bin
Farhan Al Saud se chtěl vyhnout tomu, aby jeho íránský protějšek
Mohammad Javad Zarif dostal poslední slovo v diskusi o Blízkém
východě – natolik, že přiměl MSC změnit pořadí panel s až příliš
optimistickým názvem „Přemostění neklidných vod: deeskalace v
Perském zálivu“.

V malém ohňostroji Zaríf veřejně vyzval Faisala, aby trval na změně, a
šířeji obvinil Saúdskou Arábii a Spojené arabské emiráty, že chtějí
„vyvolat v našem regionu napětí“.

Napětí v regionu, napětí v místnosti:  Zarif trval na moderátorce Lyse
Doucet, že chce zaznít smířlivým tónem, a obvinil ji z toho, že ho
nalákala na téma Faisal a Saúdská Arábie, než upustila od jakékoli
zdrženlivosti.

kdo my? To nemůže být. Zaríf trval na tom, že Írán chce jen dobré
vztahy. "Nemáme v úmyslu mít potíže s některým z našich sousedů,"
řekl. "Přiběhli jsme na pomoc Kuvajtu, když Irák napadl Kuvajt, ačkoli
Kuvajt pomáhal Iráku během války." Běželi jsme na pomoc Kataru,
když Saúdská Arábie blokovala Katar. Běželi bychom na pomoc
Saúdské Arábii, kdyby někdo na Saúdskou Arábii zaútočil. Bezpečnost
našich sousedů je pro nás naší jistotou."

Hlavní poselství království:  Princ Faisal řekl, že není o čem
diskutovat, dokud Teherán nepřizná. „Írán zaútočil na naše ropná
zařízení; vystřelili na ně 16 raket, což ohrozilo globální ekonomiku,“ řekl
a dodal, že Írán také podnítil nepokoje v Jemenu.



7/12

„Naše poselství Íránu vždy bylo, že jakmile jsou ochotni přiznat, že
jejich regionální chování je hlavním zdrojem nestability a činnost, jako
je odpalování balistických raket na vaše sousední státy, nepřispívá k
bezpečnosti, pak můžeme diskutovat o potenciálu rozhovorů,“ řekl.

Že jo. Je jasné, že tohle neřešíme v Mnichově. Další.

SRBSKO vs. KOSOVO 

Na balkánské akci s Vučićem a Kurtim se účastníci dohodli na
zachování důvěrnosti obsahu. Albánský premiér Edi Rama ale
vtipkoval, že podle pravidel „balkánského Chathamu“ nebude trvat
dlouho, než se objeví podrobnosti. On měl pravdu. Podle všeho to
nebyl zrovna lovefest (mírně řečeno).

Že jo. Je jasné, že tohle neřešíme v Mnichově. Další.

ZUCKERBERG A PŘÁTELÉ

Mezi světovými vůdci navštěvujícími MSC by nikdo nemohl tvrdit, že
vládne globálnímu impériu tak velkému, jako je Mark Zuckerberg,
nejvyšší vůdce Republiky Facebook.

https://eu2020.hr/
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Zakladatel gigantu sociálních médií byl hvězdnou atrakcí a Ischinger na
sebe vzal odpovědnost za vedení rozhovoru – čímž si zajistil postavení
náčelníka Silicon Valley na stejné úrovni jako francouzský prezident
Emmanuel Macron.

Facebook versus dezinformace: Během jejich sobotního rozhovoru
Zuckerberg řekl, že Facebook je stále lepší v boji s novými
bezpečnostními hrozbami, které pustoší jeho platformu sociálních
médií.

„Bezpečnostní prostředí již není tradičním hackováním. Nyní je to jedna
z dezinformací,“ řekl. Pro mnohé úředníky, jejichž vlády se potýkají s
dezinformačními kampaněmi z Ruska, Íránu a dalších a s propagandou
okrajových extremistických skupin – často na stránkách Facebooku, to
bylo trochu zřejmé.

Zuckerberg v souvislosti se základními obavami konference o
bezpečnosti uvedl, že společnost dohání boj s ruským trollingem a že
Facebook nyní utrácí ročně na bezpečnost více než celý svůj firemní
rozpočet v roce 2012, v roce, kdy společnost vstoupila na burzu.
Laurens Cerulus a Stephen Brown mají celý příběh o tom, jak Zuck
přidal přátele v Munchovi zde .

**Sdělení chorvatského předsednictví v Radě EU: Rusko sdílí
odpovědnost za bezpečnost a stabilitu evropského kontinentu a
předsednictví bude pokračovat v budování vztahů mezi EU a Ruskem
na základě pěti hlavních zásad. Chorvatsko bude pracovat na zlepšení
politických, ekonomických a bezpečnostních vztahů EU s Asií, přičemž
důraz bude kladen na všechny aspekty konektivity. Předsednictví bude
podporovat další rozvoj partnerství mezi Unií a Čínou. Předsednictví
zdůrazňuje význam rozvoje vztahů mezi EU a Afrikou s cílem
prohloubit strategické partnerství, čelit společným bezpečnostním
hrozbám a výzvám – zejména migraci – a efektivněji využívat
příležitosti pro hospodářskou spolupráci, investice a udržitelný růst.

https://www.politico.eu/article/zuckerberg-tells-munichs-security-crowd-im-with-you/
https://eu2020.hr/Uploads/EUPDev/files/priorities-of-the-croatian-presidency.pdf
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Předsednictví bude i nadále pracovat na posilování strategického
partnerství mezi Evropou a Latinskou Amerikou spolu se
zintenzivněním politického dialogu, podporou integrace založené na
sdílených hodnotách a poskytováním podpory předcházení krizím a
reakcí na ně v regionu. **

SAM NUNN JÁ JADERNÁ

Playbook zastihl  Sama Nunna , bývalého amerického senátora a
dlouholetého globálního bojovníka za nešíření jaderných zbraní, po
obědě v Mnichově pořádaném iniciativou Nuclear Threat Initiative
(NTI). Mezi hosty byli předsedkyně Sněmovny reprezentantů Nancy
Pelosiová a bývalý ministr energetiky USA Ernest Moniz , kteří za
Obamy sehráli klíčovou roli při vyjednávání jaderné dohody s Íránem.

Pokračujte v dobré věci:  světová architektura nešíření se zdá být v
troskách, zejména po zhroucení smlouvy o jaderných silách středního
doletu (INF), ale Nunn řekl, že jsou zapotřebí dva zásadní kroky: udržet
dialog mezi světovými jadernými mocnostmi a co je nejdůležitější, aby
USA a Rusko obnovily Novou smlouvu START, jejíž platnost vyprší 5.
února 2021.

Rozptylování, rozptylování:  S tolika každodenními politickými
vřavami někdy vůdci a občané, kterým slouží, ztrácejí ze zřetele velkou
odpovědnost, jako je prevence jaderného holocaustu.

"Máme tolik věcí, které jsou živé, někdy je těžké udržet oči na věcech,
které jsou životně důležité," řekl Nunn. "A když se vám to živé a vitální
plete, a nechápete, co je existenciální, musíte couvnout, my musíme
couvnout a říct: 'Hej, jaké jsou priority?' A v podstatě vyhýbání se
jaderné válce musí být hned na začátku seznamu.“

Kdyby to Ronnie a Gorby dokázali:  Nunn poukázal na to, že dohody
o omezení jaderných zbraní byly dosaženy v těžších časech, jako na
vrcholu studené války. "Gorbačov a Reagan v době, kdy bylo mnohem



10/12

více jaderných zbraní... se dali dohromady a oznámili, že jadernou
válku nelze vyhrát a nesmí se vést," řekl. "Musíme to dnes zopakovat a
musíme do prohlášení zapojit Čínu."

FUKUYAMA IDENTIFIKUJE PROBLÉM

Nebezpečí pro demokracii : Americký politický filozof Francis
Fukuyama varoval, že vzestup politiky identity představuje hrozbu pro
demokracii.

" Jsem velkým zastáncem demokratického vládnutí a myslím si, že je
to celé ohroženo," řekl. „Prošli jsme tímto dlouhým obdobím, kdy se
počet demokracií rozšiřoval až do 70. let, ale my jsme byli ve zvratu
nebo demokratické recesi možná 15 let a je tu spousta znepokojivých
věcí, které se dějí, včetně v mé vlastní zemi, Spojených státech, to
není dobré pro budoucnost demokracie."

Je to všechno o nás (a pouze o nás):  „Myslím, že se bohužel
posouváme do věku, kdy politika bude definována identitou, což
znamená, že to, kdo jsem, je ve skutečnosti barva pleti, etnická
příslušnost, náboženství, do kterého jsem se narodil. . A jedna země za
druhou se stahuje do jakéhosi uzavřeného systému,“ řekl Fukuyama.

Řešení? Boj proti nerovnosti: „Není to kapitalismus jako takový [to je
ten problém], je to skutečně absence politického souboru kontrol, které
udrží trhy pod kontrolou, aby skutečně sloužily společenským účelům,“
řekl Fukuyama. "Lidé neradi žijí ve společnostech, které mají určitý
stupeň nerovnosti."

**  Způsob, jakým Západ pohlíží na Afriku, se radikálně mění  kvůli
tlakům na změnu klimatu, prudké konkurenci ze strany Číny, vyhlídce
na obrovské migrační vlny a blížící se celoafrické dohodě o volném
obchodu. Naše nová série „EU v Africe“ vás provede těmito
problémy  pomocí série příruček napsaných v Addis Abebě, ústředí
Africké unie, a jinde v Africe. Přihlaš se dnes . **

https://www.politico.eu/eu-in-africa/
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Rodina je skvělá, díky : Po obědě NTI Playbook si také povídal s
Paulem Pelosim, manželem mluvčího sněmovny, který právě prožil
hurikán impeachmentu, který sužoval jeho domácnost po celé měsíce,
a rád s úsměvem oznámil: „Vnoučata jsou vynikající.“

Pan Zelenskij jede do Washingtonu (jednou):  Ukrajinský prezident
Volodymyr Zelenskij, který v MSC hovořil s moderátorkou CNN
Christiane Amanpourovou, řekl, že by si pozvání do Bílého domu
přesto přál. Zelenského akce byla zčásti řeč, zčásti rozhovor a zčásti
stand-up komedie. A tady je  celý příběh .

Tak svobodní, zmizeli : Britští představitelé často říkají, že Brexit byl o
odchodu z EU, nikoli o odchodu z Evropy. Ale v MSC to vypadalo, jako
by nejvyšší představitelé Spojeného království opustili planetu.
Stephen Brown má  příběh .

Šéf WHO se stal virálním:  Tedros Adhanom Ghebreyesus řekl MSC,
že každý by si měl  čistit ruce  , aby zůstal zdravý, a obhajoval svou
chválu Číny za to, jak se vypořádala s koronavirem.

Výbuch z minulosti:  Jeden ze surrealističtějších okamžiků víkendu
přišel během noční diskuse o Libyi, kterou moderoval Rym Momtaz z
POLITICO. Tazatel z publika se divil, proč existuje neochota uvažovat o
botách na zemi. Tazatelem nebyl nikdo jiný než Paul Wolfowitz, bývalý
náměstek amerického ministra obrany (a prezident Světové banky).
Wolfowitzovi zřejmě ani nenapadlo, že velká část averze Západu vůči
rozmístění jednotek v arabském světě sahá až do války v Iráku, jejímž
byl hlavním strůjcem.

Spot: Když mluvíme o bývalých hráčích Washingtonu, Playbook narazil
na bývalého ministra zahraničí Johna Kerryho, jak šel mimo místo
konference sám, bez doprovodu. Odchod do důchodu může být těžký:
Na jednom zasedání MSC nemohl bývalý ministr obrany USA, ředitel
CIA a šéf Bílého domu Leon Panetta ani získat místo.

https://www.politico.eu/article/all-joking-and-impeachment-aside-zelenskiy-still-hopes-to-visit-white-house/
https://www.politico.eu/article/global-britain-missing-in-action-munich-security-conference/
https://twitter.com/DrTedros/status/1228778214782357504?s=20
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DANKE SCHÖN:  Natasha Bernard, Stephen Brown, Laurens Cerulus,
Andrew Gray, Matthew Karnitschnig a Rym Momtaz v Mnichově;
Jeanette Minns a Ivo Oliveira v centrále.
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